
esports
51

Després de molts anys sent una de les 
veus més carismàtiques del bàsquet a la 
cadena Cope, Pilar Casado compatibi-
litza aquesta temporada la seva feina a 
la ràdio amb retransmissions de la Lli-
ga Endesa per a Movistar+. La periodis-
ta s’ha convertit en la primera dona que 

pe-
rò no perquè la televisió sigui un món 
diferent del de la ràdio, sinó perquè jo 

a la ràdio i em dedicava a fer de 
micròfon a peu de pista, que requereix 
veure els partits d’una altra manera. A 

a un mitjà que tècnica-

blants, però hi ha especificitats dife-
rents. Cada vegada m’hi he anat trobant 

Parles de la ràdio i de la televisió. 
Canvia molt la manera de narrar? 
Els ritmes són diferents i quan estàs 
fent televisió narres menys coses per-
què la gent ja té el suport visual, però 
les retransmissions de ràdio també 
han canviat molt perquè hi ha molts 
aficionats que les escolten amb una te-
levisió al davant. No cal que siguis tan 
descriptiu i l’espectador busca altres co-

n 
enfocaments interessants. 

Per què creus que hem trigat tants 
a tenir una dona fent les retrans-
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“L’esport ha estat associat a la veu 
masculina durant molts anys”

missions televisives dels partits de la 

És una bona pregunta. Jo estic eterna-
ment agraïda a Movistar+, perquè la de-
cisió no és fàcil de prendre. Vivim en un 
país en què l’esport ha estat associat a la 
veu masculina durant molts anys. No 
teníem aquesta cultura. No crec que es-
tiguem ni millor ni pitjor que en altres 
llocs perquè a la NBA, que està en una 

hagi dones narrant partits. Costa molt 
i els comentaris de molta gent 

no hi ajuden. La so-
cietat ha anat a una 
velocitat lenta, i els 
mitjans de comuni-
cació, encara una 

a moltes coses i que han 
de tenir el seu espai. Hi ha moltes dones 
capacitades per fer-ho igual o millor que 

Quan et poses al davant d’un micro per 
narrar un partit sempre t’exposes a re-
bre crítiques entre els aficionats dels 

No crec que a mi em passi ni més ni 
a un home. No m’agrada co-

metre errades, però em puc equivocar, 
igual que un home. No som infal·libles. 
Fílies i fòbies? Jo mai he sabut de quin 
equip és un narrador, però la societat 
s’està polaritzant molt, especialment 
quan hi ha el Madrid i el Barça implicats. 

Tinc una llibreta exclusivament per 
preparar-me els partits. M’agrada tenir 

els llistats amb els jugadors actualitzats 
i molta informació que m’ajudi a con-
textualitzar la situació. Repasso esta-

i les comparo amb les d’altres 
temporades i comprovo quines jorna-
des s’ha perdut cada jugador i per què. 
Utilitzo bolígrafs de colors diferents i 

No he tingut la sort de poder escoltar 
gaires dones, les coses com són. Quan 
tinc el privilegi de fer Jocs Olímpics 

penso en Paloma 
del Río o Julia Lu-
na. Jo no puc nar-
rar com un home 
perquè les caracte-
rístiques de la me-
va veu són dife-

rents, però cadascú ha de tenir la se-
va personalitat. A mi sempre m’han 
agradat Siro López o Manolo Lama. 
Soc d’una generació que va començar 
a escoltar bàsquet amb ells. 

Tenim moments, pics d’interès. Du-
rant molts anys la repercussió de la se-
lecció espanyola sempre proporciona-
va un bon arrossegament. L’aficionat 
del carrer no és com nosaltres, que hi 
estem molt ficats i tenim al cap tot el 
calendari. Crec que ells es perden una 
mica i la pandèmia ho ha accentuat. 
Tenim una oferta esportiva que és 
molt gran i això afecta el bàsquet. Crec 
que faria falta una gran reunió per po-
sar-hi una mica d’ordre. No entenc que 
se solapin els partits de seleccions amb 

que 
estiguem en el pitjor moment, però 
tampoc en el millor.
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Queralt Castellet serà als Jocs per 
cinquena vegada. JEFF SWINGER / EFE

Set catalans 
buscaran la 

glòria olímpica 
a Pequín

JOCS OLÍMPICS D’HIVERN

Dels set catalans que seran als Jocs 
Olímpics d’hivern de Pequín, del 4 al 
20 de febrer, la cara més coneguda és 
la sabadellenca Queralt Castellet, que 
als 32 anys ja és un nom consagrat de 
la disciplina de halfpipe a l’snow. És 
l’esportista amb més experiència de 
la llista, perquè ha participat en qua-
tre Jocs (Torí 2006, Vancouver 2010, 
Sotxi 2014 i PyeongChang 2018) i va 
obtenir la seva millor classificació 
amb el diploma olímpic de 7a als Jocs 
de Corea del Sud. 

L’esquiadora de 27 anys Núria Pau 
ha participat en els dos últims mun-
dials. Aquest serà el seu debut en uns 
Jocs després d’una temporada plena 
de sacrificis que va portar-la a lide-
rar amb altres esquiadores i el Club 
de la Molina la creació de l’equip 
FAST-Holaluz. En canvi, serà la sego-
na aventura per a Quim Salarich (Es-
quí Alpí). L’esquiador de La Molina 
Club d’Esports (LMCE), de 27 anys, 
acaba d’aconseguir una històrica ter-
cera plaça a la Copa d’Europa de Vau-
jany (França). Salarich s’ha consa-
grat com el millor esquiador alpí es-
tatal en més de 15 anys, amb una gran 
progressió l’última temporada. 

També debutarà l’esquiador de 
fons Jaume Pueyo, de tan sols 20 
anys. Membre del Club Esquí de Fons 
Urgellet Cerdanya (CEFUC), va aca-
bar la temporada 2021 com a número 
1 del rànquing FIS en modalitat es-
print de la seva edat (2001) i inferiors. 

Lluny de les pistes d’esquí, Ander 
Mirambell afrontarà els seus quarts 
Jocs en la modalitat de skeleton, des-
prés d’una classificació molt lluitada 
fins al final. Intentarà superar la se-
va millor posició, la 23a de Pyeong-
Chang 2018. També han aconseguit el 
bitllet olímpic Adrián Díaz i Olivia 
Smart, patinadors del FC Barcelona, 
en patinatge artístic. Per a Díaz serà 
la seva segona participació olímpica, 
després de Sotxi 2014.e
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“El repte és pensar que hi ha 
moltes dones preparades i 
que han de tenir el seu espai”
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